
 

 
 

 
Zápis z 1. jednání komise pro kulturu a školství 
dne 28.3.2022 v zasedací místnosti Městského úřadu v Červeném Kostelci 
 
Přítomní členové: Řezníčková Kukulová Hana DiS, Vondrová Martina, Fabiánová Zdena,  Mgr. Zakouřil Martin,   
Ing. Kejzlar Roman, Mgr. Štěpánová Ludmila, Mgr. Jakubíková  Renata, Mgr. Nejmanová Marcela, Šimek Tomáš,  
Hruška  Milan 
 
Omluveni: Laštovičková Radka DiS, Mgr. Smetana David, Bc. Švanda Richard, RNDr. Jiránková Vlastislava,          
Mgr. Kuřátková Miroslava, Mgr. Vojtěch Kábrt, Ph.D,   
 
Hosté:  
 
  
1)Významná výročí a akce v roce 2022 

 
Paní Řezníčková oslovila pana Šimka a Kejzlara, zda chystají nějaké akce, spojené s výročími. 

 
- 160 let založení Sokola - Vlastivědný spolek plánuje v domku B. Němcové malou expozici k tomuto výročí. 
 
- 80 let od atentátu na Reinharda Heydricha - Končinské události - pietní akt- město se připojí k červencovým 
oslavám, které pořádá Sokolská župa Podkrkonošská. 
Expozice k událostem je k vidění na bunkru č.20, brožura - zpracována před 5 lety- k dostání na MKS a v CK SUR, 
medailon s panem A. Burdychem na stránkách města. 
 
- 660. výročí první písemné zmínky o Červeném Kostelci - Vlastivědný spolek s MKS plánuje výstavu ve venkovních 
prostorech v centru města.  
 
- 30.setkání Kostelců v Kostelci (18.6.2022), do programu se zapojí dechovka, hasiči, fotbalisti, ve sportovní hale 
florbal, kulturní program Kostelců  proběhne v přírodním areálu u Divadla J. K. Tyla, pan Šimek v krátkosti nastínil 
program. 
- Paní Fabiánová informovala o nové premiéře DS na Tahu v termínu 23.4.2022 „ Chvilková slabost“, která je 
zařazena  do divadelního předplatného a zároveň pozvala přítomné na reprízu 1.5.2022 
- Paní Štěpánová rovněž informovala o datu 5.5.2022, kdy se v Divadle J. K. Tyla představí pardubická konzervatoř 
s baletem „Rusalka“ 
V průběhu měsíce června proběhne slavnostní otevření prostoru mezi školami a zázemí fotbalu. 
 

 
2) Školství 
 
Paní Nejmanová Marcela informovala o výběrových řízeních MŠ Náchodská a MŠ Větrník, Zdravotní škola získala 
dotaci a začíná budovat interiér školy. Pohovořila také o současné situaci ubytování Ukrajinců na internátu 
Zdravotnické školy u vlakového nádraží, začleňování dětí do škol a školek. Komise vznesla návrh, aby vedení města 
vyzvalo majitelé nemovitostí, zda by neuvolnili prázdné byty a objekty pro Ukrajince a aby poděkovalo 
dobrovolným hasičům a panu řediteli Háskovi a Smetanovi za pomoc při ubytovávání uprchlíků. 
 
 
3) Pomník rudoarmějce na hřbitově v Č. Kostelci 
 
Pan Hruška hovořil o pochybnostech kolem válečného hrobu rudoarmějce a je ochoten poskytnout materiály, 
které dohledal v archivu a v kronikách.  Komise žádá město, aby se obrátilo na Ministerstvo obrany ohledně  
zrušení válečného hrobu, přemístění ostatků a případně vytvoření hrobu neznámého vojína. Ostatky vojáka, který 
umřel na otravu alkoholem-dle zdrojů kroniky, byl pohřben v Olešnici u S. Záliše čp.112 na břehu u břízek. Město 
žádalo o pohřbení na čestném místě, ale nebylo jim vyhověno, poněvadž voják nezemřel hrdinnou smrtí (viz 
příloha). Vojenský hrob, - mohutný kámen byl zbudován a umístěn v roce 1948 na místní hřbitov na nevhodné 



 

 
 

místo vedle farářů a kaple, přičemž režim v té době křesťany perzekuoval, naopak manifestoval československo-
sovětské přátelství. Což je dodnes zjevné. 
 
 
4) Diskuse 
 
Komise se zaměřila na problém udržování pořádku kolem kontejnerů ve městě, zejména v oblasti autobusového 
nádraží, sídliště Větrník, vlakové nádraží…Bylo by dobré dořešit umístění, vzhled kolem kontejnerů, případně 
umístit kamery, aby občané neodkládali odpad kolem kontejnerů, když jsou plné…. 
Další bod diskuze byla o bývalé rubrice měst. policie ve Zpravodaji. Byla onačena za milou, přínosnou a mnohým 
občanům chybí. 
 
 
 
 
 
 
Zapsala:  Vondrová Martina 
 
Dne: 31.3.2022 
 
Ověřil: Hana Řezníčková Kukulová 
 
 
 
 
 
Příloha: Evidence úkolů a doporučení 
 
 
Doporučení radě: -     zajistit pořádek kolem kontejnerů ve městě, částečné zakrytí kontejnerového stání  

- zhotovit štítek s autorstvím k plastice „Průraz“ od pana J. Brabence, prosím o emailovou 
konzultaci s autorem 

- požádat Ministerstvo obrany o zrušení válečného hrobu na hřbitově  
- vyzvat majitelé nemovitostí např. ve Zpravodaji, zda by neuvolnili prázdné byty a objekty 

pro Ukrajince. 
- poděkování dobrovolníkům, dobrovolným hasičům a panu řediteli Háskovi, Smetanovi za 

pomoc při ubytovávání uprchlíků 
 

       
 
 
 
Úkoly pro členy komise:  
 

 
 
 
 
 
 
              
       Hana Řezníčková Kukulová DiS. , v.r. 
          předseda 


